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P R O T O K Ó Ł  Nr LVIII/2023 

z LVIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 29 września   2023 r. 

w sali  sesyjnej w Urzędzie Gminy Kraszewice 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył sesję . 

 Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią 

załączniki  nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się 

następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad LVIII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji . 

4. Przyjęcie protokołu  z LVII  sesji Rady Gminy. 

5. Wręczenie wyróżnienia Łukaszowi Jeziornemu za sukces w konkursie „Bez korzeni nie 

zakwitniesz. Moja Wielka i Mała Ojczyzna”. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał.  

7. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2023 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata 2023-2031, 

3) określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w Gminie Kraszewice, 

4) zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 

5) ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Kraszewice, 

6) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Ostrzeszowie na kadencję 2024-2027. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 

Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad LVII  Sesji Rady Gminy wybrany został Daniel Pyrgiel  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołów  z LVII sesji Rady Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza LVII sesji Radnego  Jana Mamiaka o 

wypowiedź na temat protokołu  z LVII  sesji. 

Sekretarz LVII sesji  stwierdził,  że protokół  jest zgodny  z przebiegiem sesji  

i zawnioskował o przyjęcie bez odczytania. 

Wniosek został przyjęty następującą 

proporcją głosów: jestem za 13, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 2 głosy  

Punkt 5. Wręczenie wyróżnienia Łukaszowi Jeziornemu za sukces w konkursie „Bez 

korzeni nie zakwitniesz. Moja Wielka i Mała Ojczyzna”. 

Przewodniczący Artur Chowański powitał Łukasza Jeziornego wraz z rodzicami, który odniósł 

sukces w konkursie Historycznym a dokładnie o genealogii.  

Następnie Wójt Gminy poinformował, że tematyka konkursu dotyczyło swojej rodzinny swojego 

rodu i swojej miejscowości. Uczestnik konkursu musiał się wykazać wiedzą historyczną. 

Takiego sukcesu mieszkańców gminy jeszcze nie mieliśmy. Wójt pogratulował serdecznie za I 

miejsce w konkursie wojewódzkim. Czas który został poświęcony przy tej pracy na pewno 

zaprocentuje w przyszłości . Mamy nadzieję Łukaszu, że będziesz swoje uzdolnienia rozwijał. 

Chcielibyśmy wyróżnić Łukasza i  pogratulować rodzicom. Jesteśmy dumni z Łukasza, który 

reprezentował Gminę Kraszewice. Gratuluję także opiekunowi Pani Renacie Gatkowskiej  

 

Punkt 5 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał.  

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu  

Do sprawozdania radni wnieśli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Puchała zapytał: 

                 1.Powiedział Pan panie wójcie, że nie było żadnych kontroli w Urzędzie, a ja   

                    słyszałem, że w gminie byli kontrolerzy Centralnego Biura Antykorupcyjnego.   

                    Jeżeli jest to prawdą to czego ta  wizyta dotyczyła i jeżeli jest to prawdą to   

                    dlaczego p. Wójt to przemilczał, mówiąc inaczej okłamał nas ? 

                  2. Czy spisany jest już akt notarialny sprzedaży działki za Urzędem Gminy. Po   

                     spisaniu tego aktu chciałbym go zobaczyć. 

                  3Mówił pan p. wójcie, że została przeniesiona biblioteka. Chciałbym się zapytać    

                      ile płacimy za wynajem tego pomieszczenia na Bibliotekę Publiczną ? 

 

Radny Jan Wojtaszek zapytał w związku z faktem , że składałem wniosek aby dostarczyć 

radnym sprawozda Wójta na piśmie mam pytanie . Zwracam się o opinie. Nie ukrywam że 
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zwróciłem się do niezależnego  radcy o opinię i stwierdził, że zapisy statutu wymuszają takie 

sprawozdania. Mam pytanie do radcy aby wyraził swoją opinię. W związku z faktem że sesję 

przygotowuje przewodniczący rady. Przygotowanie obejmuje: dostarczenie radnym materiałów 

dotyczących poszczególnych punktów obrad. Paragraf 35 mówi że porządek obrad obejmuje 

sprawozdanie Wójta. Paragraf 36. Sprawozdanie składa Wójt  bądź wyznaczona przez niego 

osoba na piśmie . Radny poprosił radcę aby powiedział, czy takie sprawozdanie powinniśmy dziś 

otrzymać. 

Wójt Gminy odpowiedział na pytanie pierwsze  Pana Jana Puchały . Proszę nie wprowadzać 

opinii publicznej w błąd. Ja informowałem, myślę że dość jasno i czytelnie. Byli w Urzędzie 

Gminy Kraszewice pracownicy Centralnego Biura Antykorupcyjnego ale nie były to czynności 

kontrolne . 

Odpowiadając na drugie pytanie akt notarialny nie został sporządzony  

Odpowiedź na kolejne pytanie to 1500 zł czynszu miesięcznie. 

Radny Jan Puchała dopytał, czego dotyczyła wizyta CBA 

Wójt Gminy odpowiedział, że to były czynności wyjaśniające , dotyczące przetargu związanego 

z modernizacją sieci wodociągową. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o budowę drogi Racławice za budynkami, ponieważ Pan 

powiedział, że nie mamy środków na pokrycie przetargu . O ile pamiętam to zawsze wymagane 

są środki własne . czy ta droga będzie robiona w tym roku ?  

Wójt Gminy wyjaśnił, że zmieniły się przepisy. Gdyby nie było problemów tam z działkami. Pas 

drogowy nie jest uregulowany. Nie jest dla nas prosto aby przebrnąć przez tą sytuację. Wymaga 

ona uzgodnień co też czynię aby zadanie było możliwe do realizacji. A druga sprawa to oferty 

które wpłynęły w postępowaniu przekraczały środki przyjęte w budżecie na to zadanie  

Radca Prawny odpowiadając na pytanie Radnego Jana Wojtaszka poprosił, aby pytanie złożyć 

na piśmie . Poinformował także, że jest niezależny , co wynika z ustawy  

 

Punkt 6.Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

W niedzielę dn. 3 września wraz z panem wójtem i delegacjami z placówek oświatowych oraz 

przedstawicielami sołectwa i OSP Mączniki złożyliśmy hołd pomordowanym mieszkańcom 

wsi Mączniki w 84 rocznicę tragicznych wydarzeń. 

 

 

"W zdrowym ciele zdrowy duch - aktywizacja seniorów z powiatu ostrzeszowskiego " to projekt, 

którego część odbyła się w 11 września na  Placu "Pod Dębem" w Przedborowie.  

Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Gminy Kraszewice udało się zgromadzić w przepięknym 

miejscu liczną rzeszę seniorów z terenu naszego powiatu. Był czas na tańce, aktywność 

https://www.facebook.com/profile.php?id=100067644343708&__cft__%5b0%5d=AZV7QeLsSgN4-OWV_BGn_eMfpqUtitc7R5BQKD_2QHsg1xl7lcRIPeisBM4IFjekwz6XspRym4UenSp2-2vj_ac3_nVKf13xegL0pQ1VHdjEpYAxj8Vh_UNlQKLI3V2TODwCdUBRSErBDw2OrlAnudS1I0cm2mQB4QXYDw_djyyEZoXXT8ZxNvFbJ3GQXPLFZ64NzivxTZROneunFqJHI2CC&__tn__=-%5dK-y-R
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sportową, rozmowy przy kawie czy smaczny posiłek. Odwiedzając seniorów razem z panem 

Wójtem zaprosiliśmy ich na Smaki Jesieni na Koniec Świata. 

 

24 września to pierwsza niedziela jesieni i tradycyjnie już większość mieszkańców naszego 

regionu spotkała się na Końcu Świata by  celebrować święto kulinarno - sportowe naszej 

gminy Smaki Jesieni. W tym roku jak zwykle dopisała pogoda i goście, a sama impreza 

dostarczyła wielu wrażeń. Dziękuję wszystkim obecnym radnym, a szczególnie tym , którzy 

przyczynili się do jak zwykle świetnej organizacji tej imprezy. 

  

 

Obradowały  komisje RG i tak:  

22 września spotkała się Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  
25 września obradowała Komisja Kultury, Oświaty Zdrowia, Ochrony Środowiska, Prawa 

i Porządku Publicznego.  

 
Proszę przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań. 

 

Sprawozdanie z Komisji Budżetowej przedstawił przewodniczący Sylwester Gołdyn. 

W dniu 22 września odbyło się posiedzenie komisji Rozwoju \Gospodarczego i Budżetu Gminy 

Kraszewice na której oprócz wszystkich członków komisji uczestniczyli wójt skarbnik i 

sekretarz. Głównym tematem posiedzenia była analiza zmian w budżecie gminy Kraszewice oraz 

materiałów na dzisiejszą sesję. Wszystkie uchwały dotyczące budżetu komisja zaopiniowała 

pozytywnie. 

Sprawozdanie z Komisji Oświaty przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty Jacek Wabnik . 

Głównym tematem  

1. Informacje dotyczące remontu posterunku Policji w Kraszewicach  

Poszliśmy z komisją na teren budowy. Pracownicy poinformowali że dotrzymają terminu prac 

 

2. Wizyta w Gminnej  Bibliotece Publicznej w Kraszewicach  

Następnie Komisja udała się do biblioteki w nowym pomieszczeniu . Są też miejsca aby 

móc usiąść poczytać . Zawnioskowaliśmy aby zbudować podjazd dla wózków. Pani 

Dyrektor poinformowała, że można pozyskać u niej  kod do Legimi w którym można 

posłuchać audiobooki i poczytać książki online,   

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że punkty obrad komisji nie były ujęte w rocznym  planie prac 

komisji zatwierdzonym przez Radę Gminy. Zwołanie Komisji było niezgodne ze statutem, 

naciągające budżet gminy na straty. Radny poprosił, aby radca prawny wypowiedział się w tej 

sprawie.  

 

Punkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2023 rok 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik gminy  
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Następnie Wójt Gminy prosił o zmianę przeznaczenia środków. rezygnacja z toalety na Końcu 

Świata z racji tego, że nie było oferty w rozsądnych cenach. Chciałbym aby państwo wyrazili 

zgodę na jeden z elementów, na które mamy już dofinansowanie. Jest to ognisko na Końcu 

Świata. Proszę o zabezpieczenie środków na remont paleniska na Końcu Świata  

Skarbnik Gminy prosiła o zwiększenie dochodów i wydatków w dziale 80153. Dotyczy to 

środków, które otrzymaliśmy na zakup podręczników dla dzieci z Ukrainy i to jest kwota 

1281,39zł. Po stronie wydatków, zgodnie ze złożonym wnioskiem będzie podzielona na wydatki 

w szkole podstawowej w Kraszewicach i w Kuźnicy Grabowskiej  

Do projektu radni zgłosili następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Puchała zapytał o uzasadnienie doposażenie placu rekreacyjnego w Kraszewicach 

3690zł . Czy to jest plac pod Dębem ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że to są trzy punkty doposażenie w Jeleniach plac zabaw , Koniec Świata 

palenisko i Kraszewice plac zabaw-  doposażenie.  Złożyliśmy wniosek do OLGD i 

pozyskaliśmy dofinansowanie.  

Radny Jan Puchała zapytał o punkt 15 w uzasadnieniu 17 tys. zł to jest opłata za dzieci 

uczęszczające do przedszkola z innych gmin. Za jaki okres czasu ? 

Skarbnik Gminy poinformowała, że jest to od września do końca roku . 

Radny Jan Puchała zauważył, że było zdjęte w 24 punkcie zdjęte było 5 tys. zł. ze sportu i jest 

przeznaczone na wydatki związane z promocja gminy. Z dotacji dla Orkana jest zdjęte i te środki 

przeznaczone zostały na biegi na Końcu Świata . 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy te środki zostały przeznaczona dla Dawida Sobieraja i 

Radosława Gatkowskiego tak ? 

Wójt Gminy potwierdził  

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy w związku z faktem że unieważnił Pan przetarg i nie 

przeznaczył dodatkowych środków na budowę drogi gminnej w Racławicach . Radny przeczytał 

informacje o unieważnieniu w postępowaniu. Pisze Pan, że może przeznaczyć 432 tys. zł a 

najkorzystniejszą ofertą była kwota 406 tys. zł. Dlaczego Pan wprowadza radnych w błąd oraz 

firmę. 

Wójt Gminy poinformował, że w budżecie mamy przeznaczone 315tys. zł. Przed otwarciem 

przetargu kwota była wyższa wynikająca  z szacunków i obliczeń. Natomiast to był jeden z 

powodów przez który unieważniliśmy przetarg. Problem jest też, że nie ma szerokości pasa 

drogowego. Nowe przepisy od lipca  wymagają pozwolenia na budowę. Pierwszy etap 

realizowaliśmy na zgłoszenie . 

Radny Jan Puchała zapytał, czy Leśna jest na zgłoszenie? 

Wójt Gminy wyjaśnił, ze Leśna jest na zgłoszenie . Wójt rozmawiał z Panią Moniką z 

Ostrzeszowa  i próbuje to pouzgadniać tak żeby to była zaakceptowane i wysłaliśmy już pismo 
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do Urzędu Marszałkowskiego z prośbą o przedłużenie nam terminu. Dążymy do tego aby ta 

droga była zrobiona. Radny Jan Wojtaszek poinformował, że ma informację od członka Komisji 

Budżetowej, że padło stwierdzenie, że jeden z mieszkańców się sprzeciwia budowie tej drogi. 

On się nie sprzeciwia,  po prostu prosi o uregulowanie stanu prawnego.   

 

 Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Zwiększenie dochodów i wydatków w dziale 801 

rozdział 80153 o kwotę 1281,39zł z przeznaczeniem na zakup podręczników dla dzieci w 

Ukrainy ”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 15, jestem przeciw 

0, wstrzymuję się 0. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej uwag i zapytań, więc Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

15 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr LVIII/377/2023  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2023 rok, 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy),  

która stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokołu.  

 

2)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata 2023-2031 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych uwag i zapytań, więc Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr LVIII/378/2023  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kraszewice na lata 2023-2031 

(za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos), Wyszła radna Małgorzata 

Broniecka  

która stanowi załącznik nr  5 do niniejszego protokołu.  

 

3) określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w Gminie Kraszewice 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych uwag i zapytań, więc Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały ? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

15 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr LVIII/379/2023  

w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w Gminie Kraszewice 

(za - 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), wróciła Małgorzata 

Broniecka 

która stanowi załącznik nr  6 do niniejszego protokołu.  

 

 

 

4) zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych uwag i zapytań, więc Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr LVIII/380/2023  

w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w Gminie Kraszewice 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),wyszedł Karol Golanowski  

która stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokołu.  

 

 

5) ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Kraszewice 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS  

Do projektu radni wnosili następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zapytał o paragraf 4 pkt 7 Czynności podejmowane przez grabarza, 

organistę na jakiej podstawie będzie miał zapłacone ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na podstawie rachunku  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej  uwag i zapytań, więc Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr LVIII/381/2023  
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w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Kraszewice 

(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),wrócił Karol Golanowski  

która stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu.  

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że ma przed sobą wniosek o przyłącze do sieci 

wodociągowej mieszkańca Racławic. 

Radny był akurat w Gminie i Pan Wójt zasugerował abym jako radny pomógł mieszkańcowi 

ponieważ on wymaga pomocy organizacyjnej i prawnej.  

Na wniosek mieszkańca gmina odpowiedziała, że przyłącze i dokumentację trzeba wykonać 

na własny koszt. Mieszkaniec został odesłany do Starostwa Powiatowego. Ze starostwa 

powrotem do gminy . Należy wykonać przepust pod drogą. Do tej pory było tak 

praktykowane tak , że koszty były po połowie. :Polegało to  na tym ,że robociznę dawała 

Gmina a materiał mieszkaniec. Na przecisk należy zrobić dokumentację i mieszkaniec musi 

płacić co rok opłatę , jeśli robi na własny koszt  za zajecie pasa drogowego . chodzi o to, że 

skoro Gmina nie chce go potraktować równo tak jak poprzednich mieszańców zwracam się do 

pani Kierownik Gops , jeśli mieszkaniec zwróci się z prośbą o wsparcie finansowe w 

przyłączeniu sieci wodociągowej czy GOPS wspomoże takiego mieszkańca. 

Pani Kierownik GOPS wyjaśniła, że my nie możemy udzielić takiego wsparcia finansowego  

na przyłącze. My jedynie możemy dać zasiłek na zakup żywności opału. W decyzji nie może 

być napisane, że na przyłącze  

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że ma przed sobą uchwały  z 2019 roku i z 2021 roku które 

określają zasady przyłączenia sieci do tych posesji. Pani Kaminik poinformowała mnie że 

zmieniły się przepisy. Kiedy zadałem pytanie jakie konkretnie przepisy nie potrafiła mi 

wyjaśnić. Pytanie do pana wójta dlaczego jednym się współfinansuje a drudzy muszą płacić za 

całość. 

Wójt Gminy poinformował że za przyłącza do sieci wodociągowej płaci mieszkaniec. Wszystkich 

traktujemy równo.  

 

 

  

6) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Ostrzeszowie na kadencję 2024-2027. 

• Przewodniczący poprosił o przedstawienie swojej opinii zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydatów na Ławników  

Radna Małgorzata Broniecka przedstawiła opinię, która stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu  

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Wojewódzkiego Komendanta w Poznaniu w 

sprawie kandydata na ławnika 

Które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

• Wybór Komisji skrutacyjnej 
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Proszę o zgłaszanie kandydatów. Przewodniczący zaproponował aby w komisji byli 

następujący Radni : Stanisława Zdych, Jan Wojtaszek oraz Jacek Wabnik. I zapytał czy 

wyrażają zgodę. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę 

 Następnie przewodniczący  zarządził kilka minut przerwy  dla komisji aby wybrała 

przewodniczącego i ukonstytuowała się. Komisja wybrała na przewodniczącego Radnego  

Jana Wojtaszka .  

Kto jest za tym aby komisja pracowała w tym gronie ? 

(Za- 9głosów, przeciw, 0 głosów, wstrzymało się- 0 głosów) 

 

Następnie przewodniczący komisji skrutacyjnej przedstawił  zasady głosowania . 

Przewodniczący kolejno wyczytał radnych którzy mieli podejść do urny i zagłosować .  

Po zakończonym głosowaniu przewodniczący rady zarządził 10 minutową przerwę 

Następnie przewodniczący komisji skrutacyjnej przedstawił protokół komisji z wyboru 

Ławnika do Sądu Rejonowego w Ostrzeszowie , który stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu nr 10 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  żadnych  uwag i zapytań, więc Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności  

12 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr LVIII/382/2023  

w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Kraszewice 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),wyszedł Karol Golanowski , 

Sylwia Kolenda, Jolanta Łuszczek 

która stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu.  

 

 

Punkt 9. Interpelacje i zapytania radnych  

Radny Jan Wojtaszek zapytał o Plan Zagospodarowania Przestrzennego , który był zatwierdzony 

uchwałą z dnia 23 września 1987 roku . Radny chciałby aby to zostało upublicznione , Być może 

jest aktualny . Bo mówią, że nie mamy takiego planu. Może warto go odnowić. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że był taki czas gdzie wszystkie plany zagospodarowania  straciły 

ważność. 

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że ma decyzje odnośnie Racławic, z której wynika, że w 

Racławicach jest 10 dróg. Dobrze by było to wyjaśnić i ujawnić  nam takie dokumenty, które 

dotyczą także innych sołectw. 
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Wójt Gminy wyjaśnił, że jego zdaniem dokument z 1987roku , który w wyniku nadrzędnych 

zmian stracił ważność. Nie jest dokumentem z którego wynika własność działek. O własności 

działek czerpiemy wiedzę z ksiąg wieczystych.  

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że ma dokument pozyskany w 2016 roku z Gminy z 

którego wynika , że drogi z tej decyzji stały się własnością gminy. 

Punkt 10 .Odpowiedzi na interpelacje. 

Odpowiedzi zostały udzielone w punkcie wcześniejszym.  

 Punkt 11. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Jan Puchała zapytał: 

     – chciałbym się zapytać panie przewodniczący, po co wybieramy sekretarza obrad   

        sesji. Jak państwo wiedzą, byłem sekretarzem obrad LVI Sesji Rady Gminy  

        w dniu 9.08.2023 r, protokół został zatwierdzony na LVII sesji Rady (dwukrotnie  

        pan przewodniczący pytał, czy zatwierdzamy sześć stron protokołu co  

        potwierdziłem i oto stało się to czego się nie spodziewałem, nie ma tego  

        protokołu, jest natomiast protokół podpisany przez p. przewodniczącego  

        w którym brakuje mojej uwagi. Chciałbym się zapytać czego się państwo boicie,  

        przecież ja zapisałem pod protokołem to co było faktem tzn. dyskutowaliśmy nad  

        tematami wniosków do Polskiego Ładu. Rada skłaniała się do wnioskowania  

        o remont ulicy Wieluńskiej (do 2 mln zł.,), zagospodarowania placu przy  

        przedszkolu (wniosek do 8 mln. zł.), oraz kompleksowego remontu stadionu  

        sportowego (wniosek do 30 mln.). Wójt miał inne propozycje i propozycje  

        p. wójta zostały zgłoszone. To też zapisałem w swojej uwadze pod protokołem.  

        Przykro mi, że tak fałszuje się rzeczywistość. Ja zapisałem to co rzeczywiście  

        było. Było spotkanie z radnymi, dlaczego nie ma z tego spotkania sporządzonej  

        notatki służbowej. Jeżeli jest to proszę o kopię. 

    –  nie uczestniczyłem z wiadomych powodów w obradach Komisji Oświaty, więc  

        nie mogłem tam zadać tego pytania więc pytam teraz. Ilu nauczycieli z jakich  

        szkół i z jakich przedmiotów poszło na urlop dla poratowanie zdrowia od  

       1.09.2023 r. ? Kto płaci za te urlopy bo dokładnie już nie pamiętam (nie pracuję  

        zawodowo już 10 lat więc może coś się zmieniło). 

    –  numery telefonów i grafik odbioru śmieci proponowałbym umieścić na portalu  

        e-kurenda tak jak było kiedyś.  

    –  mówił pan p. wójcie, że gmina przystępuje do opracowania projektu remontu  

        ul. Wieluńskiej. Chciałbym zgłosić aby były w projekcie uwzględnione  

        betonowe, kwadratowe obudowy studzienek kanalizacyjnych, żeby te studzienki   

        się nie zapadały pod wpływem ciężkiego transportu np. drewna do zakładów  

        paleciarskich. 
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     – chciałbym serdecznie podziękować koleżankom i kolegom radnym,   

        pracownikom GOPS-u, panu wójtowi za udział w pogrzebie mojej mamy. Było   

        mi miło, że byliście ze mną w tym smutnym dla mnie dniu. 

Przewodniczący  Rady powiedział aby radni Przypomnieli sobie ubiegłą sesję i to co powiedział. Jest 

napisane że do strony szóstej. Protokół obejmuje to co działo się na sesji. U mnie 6 stron obejmowało to 

co działo się na sesji. Powiedziałem że to co działo się poza sesją nie powinno być w protokole. Protokół 

obejmuje to co dzieje się na sesji a nie to co dzieje się po sesji. Prosiłem aby pan przyszedł i podpisał 

protokół.  

Radny Jan Puchała poinformował że pod protokołem napisał uwagę że było spotkanie po sesji. Czy ja 

powiedziałem nieprawdę ? Czy jest sporządzona notatka z tego spotkania? 

Radny Artur Chowański wyjaśnił, że nie było notatki . Było to spotkanie organizowane przez Pana 

Wójta. Radny uważa że to nie powinno być w protokole. 

Radny Jan Puchała uważa że powinna być  tego notatka . Mieszkańcy później mnie zaczepiają i pytają co 

my uchwaliliśmy i wpuściliśmy do Polskiego Ładu 

Radny Artur Chowański poinformował, że może Pan to pisać ale nie w protokole z sesji, bo tego 

wydarzenia nie było na sesji. Podpisałem protokół, bo miałem do tego prawo  

Radny Jan Puchała zapytał dlaczego nie można było wprowadzić punktu do sesji „ dyskusja nad 

wnioskami do Polskiego Ładu” 

Radny Artur Chowański zapytał kiedy Pan podpisał ten protokół? 

Radny Jan Puchała poinformował, że w dniu sesji następnej przed sesją, ponieważ skoro protokół ma być 

dokumentem. Pana obowiązkiem było zapytać Pani Lidii czy podpisałem protokół i zobaczyć jaki . 

Wójt Gminy wyjaśnił, że problem jest taki, że widzieliśmy projekt protokołu w wersji roboczej, który 

kończył się na 6 stronie . Podzielam zdanie, ze protokół obejmuje to co było na sesji . Ważna jest kwestia 

publikacji protokołów. Nie publikujemy notatek ze spotkań. Gdybyśmy opublikowali z Pana podpisem 

zakrywając tą notatkę, to Pan by miał do nas zarzuty, że ukrywamy coś. Protokół był protokołem a 

notatka notatką. Nie ma notatek z tamtego spotkania . Prowadzę z Państwem różne spotkania i rozmowy i 

nie prowadzę z tego notatek. Chcemy opublikować protokół z sesji. A to spotkanie nie było częścią sesji 

.Zwrócę też Panu uwagę, że ustalenia na tym spotkaniu i propozycje radnych były różne. Nie do końca 

tak jak Pan pisze. 

Radny Jan Puchała poinformował, że po propozycji radnych Pan wstał i powiedział, że ma troszeczkę 

inne zdanie . 

Wójt Gminy wyjaśnił, że przedstawił też swoje propozycje, które podlegały też rozmowie 

Radny Jan Puchała poinformował, że wniosek do Polskiego Łady ten do 2 mln. Zł, to nie jest ten który 

chciała rada .  

Wójt Gminy poinformował, że rada opiniowała a wniosek składał Wójt . 

Odpowiadając na pytanie dotyczące nauczycieli postaram się odpowiedzieć na piśmie. 

I numery telefonów zostaną umieszczone w ekurendzie   
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Radny Daniel Pyrgiel zawnioskował aby przygotować koncepcje dotyczącą zagospodarowania terenu na 

Końcu Świata oraz w centrum Kraszewic 

( za  - 9 głosów, przeciw-0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów)  

 

Punkt 12. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański 

podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, sołtysom i pozostałym 

uczestnikom za udział w obradach – zamykając  tym samym o godz. 1302  LVIII sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

   Protokołowała:                                                                                   Sekretarz Obrad   

    Lidia Plewa                                                                                          Daniel Pyrgiel 

 

 


